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سائلام: تراكتورسازى 
از روزهاى سخت عبور مى كند

بازگشت كاپيتان سابق تيم ملى بسكتبال

نيكخواه بهرامى: فدراسيون
 مثل مُرداب شده بود!
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 مرگ مرد 40ساله در عمليات 
تخريب شهردارى تهران

تسنيم: يك مرد 40ساله در پى تخريب ملكى متعلق 
به شــهردارى تهــران در منطقه 18 جان خــود را از 

دست داد.
در پى تخريــب ملكى متعلق به شــهردارى تهران در 
ـ ميــدان جانبازان) مرد حدود  منطقه 18 (يافت آباد ـ
40ساله اى فوت كرد، در همين زمينه مصطفى حسنى 
- مدير روابط عمومى منطقه 18 با تأييد فوت فرد اشاره  
شده اظهار كرد: در روز شنبه 23 دى ماه ساعت 9:30 
صبح شهردارى منطقه 18 عمليات تخريب ملكى را كه 

خريدارى كرده بود شروع كرده بود.
حسنى تصريح كرد: شهردارى منطقه 18 مدتى پيش 
اين ملك را تملك كرده و حق و حقــوق مالكين را به 
آن ها داده و ملك را به تصرف خود در آورده اســت.وى 
ادامه داد: عوامل شهردارى تهران نيز با اطمينان خاطر 
از اين كه كســى در ملك اشاره  شــده نيست عمليات 
تخريب را آغاز كرده كه در ادامه مشــخص مى شــود 
فردى در اين ملك بوده است كه البته با پيگيرى هاى 
صورت گرفته مشخص شده وى معتاد و كارتن خواب 
بوده و على رغم اين كه اين ملك به تملك شهردارى نيز 
در آمده با حضور در ملك اشاره شده در آنجا زندگى و 

اتراق مى كرده است.

شكايت بازيگر معروف از مدير 
آمبولانس خصوصى 

 ركنا: مدير آمبولانس خصوصى كه بــه اتهام ربودن 
بازيگر مشهور تلويزيون و سينما به حبس محكوم شده 
بود به حكم دادگاه اعتراض كرد. پرونده براى رسيدگى 

به اين شكايت روى ميز قضات قرار گرفت. 
اوايل بهار ســال گذشــته، يكى از بازيگران مشهور با 
مراجعه به آگاهى پايتخت گفت: يكســال پيش پدرم، 
دايى و يكى از دوســتانش وارد خانه ام شــدند و مرا با 
تهديد سلاح و شوكر پيش چشم زن و بچه ام سوار يك 
دســتگاه آمبولانس خصوصى كردند و به زور به كمپ 
ترك اعتياد بردند. من معتاد نيســتم و پدرم به  خاطر 
بدهكارى 85 ميليون تومانى اش به من اين كار را انجام 
داد. او مى خواســت آبرويم را ببرد. وقتى مرا به كمپ 
بردند همه براى گرفتن عكس يادگارى به سمتم آمدند. 
ظهر همان روز از كمپ بيرون آمدم، اما شكايت نكردم 
تا اين كه مدتى قبل، دوباره اين كارشان را تكرار كردند 

و مجبور شدم به پليس مراجعه كنم.
با ثبت اين شكايت، هر ســه متهم دستگير شدند و 
پرونده براى رسيدگى در اختيار شعبه هشتم دادگاه 
كيفرى اســتان تهران قرار گرفت. بازيگر مشهور در 
همان ابتدا نســبت به پدرش رضايت داد، اما براى 
دايى و مدير آمبولانس خصوصى درخواست مجازات 
كرد.در پايان جلسه دادگاه، چندى پيش پدر بازيگر 
به پرداخت هشت ميليون تومان جزاى نقدى، دايى 
شــاكى به 18 ماه و مدير آمبولانس هم به سه سال 

حبس محكوم شدند.

دزدان 12تن ضايعات فلزى در گناباد ضايع شدند 
خط قرمز: فرمانده انتظامي گناباد از دستگيري سارقان 12 تن ضايعات و 

لوازم منزل در اين شهرستان خبر داد. 
 ســرهنگ «على اكبر كيانى» با اعلام اين خبرگفت:در پي گزارش سرقت 
12تن ضايعات از يك انبار جمع آورى ضايعات فلزى در محدوده شــهر 

بيدخت گناباد موضــوع بطور ويژه در 
دستور كار ماموران كلانترى بيدخت 

و پليس آگاهى قرار گرفت.
وى افزود: كارآگاهــان دايره مبارزه با 
ســرقت پليس آگاهى با بررسى دقيق 
محل سرقت و آثار بجامانده با تحقيقات 
ميدانى واســتفاده از منابع ومخبرين 
وبازديد نامحسوس از انبارهاى ضايعات 

سطح شهر و شناسايى مالخران به دونفر سارق سابقه دار مظنون و پس از 
جمع آورى ادله كافى 2نفر ســارق حرفه اى و 3نفر مالخر را با هماهنگى 

قضائى دستگيركردند.
سرهنگ كيانى تصريح كرد: در بازرسى از انبارهاى مالخران مقادير زيادى 
لوازم مسروقه منزل شــامل فرش كوار-بخارى و12 تن ضايعات كشف و 
متهمان در بازجوئى  اعتراف كردند با اطلاع از  اين كه نگهبان انبار در محل 

حضور ندارد دست به اين سرقت شبانه زده اند.

واژگونى مينى بوس اتباع افغان با 11كشته و 
مجروح در جاده بم

مهر: سازمان اورژانس كشور از واژگونى مينى بوس اتباع افغان با چهار نفر 
فوتى و هفت مصدوم در محور بم -زاهدان خبر داد. گزارش هاى رســيده 
حكايت از واژگونى يك دستگاه پژو 405 در محور بم-زاهدان، حوالى ساعت 
23:54 چهارشنبه 28 دى 96 را دارد. اين سانحه، هفت نفر مصدوم و چهار 

نفر فوتى داشته است.

افزايش مصدومان انفجار اسلامشهر
 به 12 نفر

مهر: مدير روابط عمومى اورژانس تهران در خصــوص تعداد مصدومان 
انفجار گاز در اسلامشهر گفت: 6 مصدوم به بيمارستان انتقال يافتند و 6 
مصدوم درمان سرپايى شدند.محمد كرم درآبادى در خصوص انفجار مهيب 
گاز در اسلامشهر گفت: به علت انفجار ســاختمان به دنبال نشت گاز در 
آدرس اسلامشهر ميان آباد، خيابان سجاد چندين واحد مسكونى تخريب 
گشته و به تبع آن 2 دستگاه اتوبوس آمبولانس و 7 دستگاه آمبولانس به 
محل اعزام شد. وى افزود: تاكنون 6 مصدوم توسط آمبولانس به بيمارستان 
انتقال يافتند و 6 مصدوم توســط آمبولانس و اتوبوس آمبولانس درمان 

سرپايى در محل شدند.

راز جسد كشف شده در خانه متروكه در اراك 
 ركنا: جسد كشف شده در حاشيه شهر اراك ارتباطى با ناآرامى هاى اخير 
ندارد و اين فرد به دليل تزريق مواد مخدر جان باخته است. حجت الاسلام 
قاسم عبداللهى گفت: جسد فردى روز جمعه هفته گذشته در يك منزل 
متروكه در حاشيه شهر اراك كشف شد كه بررسى ها نشان داد، وى به دليل 

تزريق مواد مخدر جان خود را از دست داده است. 
وى ادامه داد: بلافاصله جسد وى به پزشكى قانونى اراك اعزام و عمليات 
كالبدشكافى انجام كه در نهايت فوت به دليل تزريق مواد مخدر تاييد شد. 
رئيس كل دادگسترى استان مركزى اضافه كرد: پيكر وى روز يكشنبه هفته 

گذشته به خانواده وى تحويل و در آرامستان اراك به خاك سپرده شد. 

خط شهرستانها

دستور كار ماموران كلانترى بيدخت 

وى افزود: كارآگاهــان دايره مبارزه با 
ســرقت پليس آگاهى با بررسى دقيق 
محل سرقت و آثار بجامانده با تحقيقات 
ميدانى واســتفاده از منابع ومخبرين 
وبازديد نامحسوس از انبارهاى ضايعات 

خط قرمز- ليلا طاهرى: پرونده قتل زن 
ميانسال كه به دست شوهر صيغه اى جوانش 
كشته شــده بود، پس از صدور كيفرخواست 
به دادگاه كيفرى يك استان تهران فرستاده 

شد. 
رسيدگى به اين پرونده از ارديبهشت ماه سال 
95 و در جريان گزارش يك فقره فقدانى آغاز 
شــد. اهالى محله اى در ورامين با گزارش به 
اداره آگاهى اعلام كردند كه دو ماه است از زن 
همسايه شــان خبرى ندارند و آن ها با نوشتن 
نامه اى به قوه قضائيه خواستار رسيدگى به اين 
مسئله شدند. مردى كه اين نامه را نوشته بود به 
مأموران گفت: دو ماه پيش بود كه زن همسايه 
به سراغ ما آمد و از ما بيل و كلنگ گرفت. از آن 
موقع به بعد ديگر از او و يا مرد جوانى كه همسر 
او بود هيچ خبرى نيســت و كسى ديگر هم به 

خانه شان رفت و آمد ندارد. 
به ايــن ترتيب رســيدگى به ايــن موضوع با 
هماهنگى هاى قضايى انجام شــده در اختيار 
مأموران آگاهى قرار گرفت تــا اينكه بالاخره 
همسر اين زن ميانســال بازداشت شد. متهم 

اصلى اين پرونده كه دلايــل زيادى در پرونده 
عليه او نبود در همان لحظه بازداشت خودش را 
تسليم كرد و همه چيز را اعلام كرد. او كه سعيد 
نام داشت گفت: من 24 سال سن دارم و خانمى 
كه مفقود شده است 48 سال سن داشت. با هم 
مدتى صيغه بوديم و گاهى مواقع نيز با هم دعوا 
مى كرديم تا اينكه پس از مدتى تصميم گرفتم 
زن اختيار كنم. بعد از اينكه زن گرفتم ديگر با او 

در ارتباط نبودم تا اينكه يك روز تصميم گرفتم 
بروم و قبل از تحويل سال به او سر بزنم. وقتى 
به آنجا رسيدم به من مشكل فاضلاب خانه اش 
را گفت و من وقتى ماجرا را بررسى كردم ديدم 
مشكل از حياط است و گفتم برود بيل و كلنگ 
بگيرد و بياورد. او هــم همينكار را كرد و با بيل 
و كلنگى كه از همسايه ها گرفته بود بازگشت. 
قسمتى ازحياط را كندم و در حال درست كردن 

لوله بودم كه يكدفعه به سراغ من آمد و بحث 
زن گرفتن مرا وسط كشــيد. از گذشته بحث 
مى كرد و مى گفت تو حق نــدارى زن بگيرى 
اما من قبول نمى كردم و مى گفتم مى خواهم 
خانواده تشكيل بدهم و حتى بچه دار هم شده 
بودم. او دوباره اين بحث را وسط كشيده بود و 
مى گفت مى خواهد برود ماجرا را به زنم بگويد و 
اين را بگويد كه صيغه من است. خيلى ترسيدم 
و در همان لحظه با يك چوب به پشتش زدم و 
بعد از آن با چاقو گلويش را بريدم و خونش هم 
در همان چاله اى كه كنده بودم ريخت. وقتى 
اوضاع را به هم ريخته ديدم جسد او را در همان 
باغچه دفن كردم و بعد از آن خاك ها را روى او 
ريختم و از آنجا بيرون آمدم. حالا هم به شدت 

از كرده خود پشيمان هستم. 
پس از اين با دســتور قضايى، قبــرى كه با 
كلنگ و بيل قرضى از همسايه ها كنده شده 
بود نبش و جســد بيرون آورده شــد و براى 
تعيين علت فوت به پزشكى قانونى فرستاده 
شــد كه برخى از گفته هاى قاتل با ماجراى 

قتل مى خواند. 

 راز قتل زنى كه براى قبرش بيل وكلنگ همسايه را قرض گرفت

نقشه شوم زن 37ساله براى نوجوان فرارى ازخانه
خط قرمز:  پسر 19 ساله كه با قهر از خانه در دام 
زني سارق گرفتار شده بود به اتهام سرقت وسايل و 

خودروي خواهرش دستگير شد. 
 پسر 19 ساله كه از چندي قبل با خانواده9 نفره اش 
اختلاف پيدا كرده بود پــس از جرو بحث مفصل 
از خانه فرار كــرد. او تمامي مدارك شناســايي، 
كارت هاي عابر بانك، طلاها و لپ تاپ، گوشي تلفن 
همراه و خودروي خواهرش را نيز سرقت كرده بود.

پسر جوان كه نمي دانســت كجا بايد برود در صد 
متري كمربندي مشهد با زني 37 ساله آشنا شد. 

اين زن او را به خانه اي كه پاتوق چند ســارق حرفه اي بود برد.پسر جوان در آنجا مخفي 
شد و به اصرار زن جوان وجوه نقد كارت هاي عابر بانك سرقتي كه مبلغ چهار ميليون و 
700 هزار تومان بود را خالي كرد. زن جوان پسر خام و كم تجربه را ترساند كه خواهرت 
اعلام سرقت مي كند و بهتر است تا چند روزي آفتابي نشوي  پسر 19 ساله نيز در آن خانه 
تيمي فقط سرگرم استعمال مواد مخدر بود. زن 37 ساله و مرد جواني كه در آن خانه سياه 
حضور داشــتند خودروي پرايد را به بهانه اي از پسر 19 ساله گرفتند. آن ها قصد فروش 
اين خودروي مسروقه را داشــتند كه به دام افتادند. فرمانده انتظامي مشهد در اين باره 
گفت: با گزارش سرقت خودروي پرايد به فوريت هاي پليسي 110، تيم گشتي كلانتري 
سناباد مشهد در حال كنترل حوزه استحفاظي خود اين خودرو را شناسايي و متوقف كرد. 
سرهنگ «محمد بوستاني» افزود: زن 37 ساله و مرد جواني كه داخل اين خودرو دستگير 
شده بودند اظهار داشتند وسيله نقليه را فرد ديگري سرقت كرده است. وي خاطر نشان 
كرد: در پي اين اعترافات مأموران كلانتري سناباد با دستورات مقام قضايي خانه مسكوني 
كه پاتوق معتادان پرخطر و سارقان ولگرد بود را به طور ضربتي پاكسازي كردند.سرهنگ 
بوستاني گفت: پليس اين جوان 19 ســاله و مرد 39 ساله ديگري كه در حال استراحت 
بودند را در اين خانه سياه دستگير كرد. متهم پرونده اعتراف كرد پس از خروج از خانه 700 
هزار تومان ديگر نيز از حساب عابر بانك خواهرش سرقت كرده و در سه روز اقامت مخفيانه 
در خانه پاتوق، دو ميليون تومان از پول هايش را خرج كرده اند. فرمانده انتظامي مشهد 
گفت: متهمان پرونده به مراجع قضايي معرفي شده اند و تحقيقات در اين باره ادامه دارد.

 ساله كه با قهر از خانه در دام 
زني سارق گرفتار شده بود به اتهام سرقت وسايل و 

 نفره اش 
اختلاف پيدا كرده بود پــس از جرو بحث مفصل 
از خانه فرار كــرد. او تمامي مدارك شناســايي، 
كارت هاي عابر بانك، طلاها و لپ تاپ، گوشي تلفن 

پسر جوان كه نمي دانســت كجا بايد برود در صد 

 ركنا: ماموران گمرك در تازه ترين عمليات مبارزه 
با قاچاق انســان موفق شدند يك 
زن جوان و يك مــرد را از داخل 
يك تريلى كشنده چادرى كشف 
كنند. ايــن دوازدهمين محموله 
قاچاق انســان اســت كه توسط 
مامــوران گمرك در ســالجارى 

كشف مى شود. 
اين افراد در داخل بار تريلر مخفى 

شده بودند و قصد داشــتند به صورت غير قانونى و 
قاچاقى از تركيه وارد كشــورمان شوند اما ماموران 
گمرك بازرگان با رصد اطلاعات محموله ها و استفاده 
از دستگاه هاى كنترلى موفق به كشف اين محموله 

قاچاق انسان شدند.
مامــوران گمرك بــازرگان بــا بررســى اطلاعات 

محموله هاى ورودى به كمك سامانه هاى هوشمند به 
يك بار كاميون لوازم و اشيا مبلمان 
كه بصورت پالت بارگيرى شده بود 
مشكوك مى شــوند و با توجه به 
مشــكوك بودن به محموله پس 
از بازرســى به كمك دستگاه هاى 
كنترلى متوجه مى شــوند كه در 
لا به لاى محمولــه دو نفر پنهان 

شده اند.
پس از مشاهده اين افراد در بررسى هاى بيشتر يك 
زن جوان و يك مرد كه هر دو تبعه كشورمان بودند 
كشف مى شود. در بررسى هاى اوليه مشخص مى شود 
كه اين زن و مرد هيچ نســبتى بــا يكديگر ندارند و 
قاچاقچيان انسان پس از بريدن سيم پلمب گمرك 
تركيه اين دو نفر را در داخل بار جاسازى كرده بودند.

 شناسايى دختر و پسر جوان در  بار كاميون تركيه اى 

با قاچاق انســان موفق شدند يك 
زن جوان و يك مــرد را از داخل 
يك تريلى كشنده چادرى كشف 
كنند. ايــن دوازدهمين محموله 
قاچاق انســان اســت كه توسط 
مامــوران گمرك در ســالجارى 

 ركنا:رئيس پليس شهرســتان اقليد از خودكشى 
فردى كه اقدام به تيراندازى به سمت ماموران نيروى 

انتظامى كرده بود، خبر داد. 
سرهنگ خسرو رزمجويى، رئيس پليس شهرستان 
اقليد بيان كــرد: متهمى كه داراى ســابقه كيفرى 
و ســابقه خريد و فروش مواد مخدر بوده اســت به 
هشــدار هاى مكرر ماموران توجه نكرده و اقدام به 

تيراندازى و مجــروح كردن يكــى از آن ها از ناحيه 
پا مى كند.

وى ادامه داد: اين شرور با توجه به اقدامات مجرمانه 
از قبيل: خريد و فروش مــواد مخدر، نگهدارى مواد 
مخدر، درگيرى مســلحانه و تيراندازى به ســمت 
ماموران انتظامى، در نهايــت عرصه را بر خود تنگ 

ديده و با سلاح خود اقدام به خودكشى مى كند.

خودكشى شرور مسلح پس از تيراندازى به سمت مأموران 

ورزش: در حالى كه  همه علاقمندان به فوتبال منتظر بودند تا بازى اســتقلال و 
پديده بعد از كش و قوس هاى فراوان در استاديوم امام رضا (ع) انجام شود اما اين 
اتفاق نيفتاد تا انتقاداتى متوجه كيفيت زمين ثامن و تاثيرش بر كيفيت بازى به 
وجود آيد. با مخالفت شوراى تامين استان دوباره اين بازى به استاديوم ثامن منتقل 
شد تا هواداران دو تيم مجبور شوند ديروز بيش از 30 كيلومتر راه را در جاده اى كه 

از ايمنى هاى لازم هم برخوردار نيست براى تماشاى اين بازى طى كنند.
اين در حالى است كه مديران آستان قدس رضوى بارها اعلام كرده اند اين استاديوم 
متعلق به ورزش استان و كشور اســت و حاضرند تمام همكارى هاى لازم را براى 
برگزارى بازى هاى ليگ برتر در اين استاديوم انجام دهند. در همين رابطه هاشمى 
جواهرى ،مدير موسسه تربيت بدنى آستان قدس رضوى در گفت و گو با خبرنگار 
ما اعلام كرد «همانطور كه قبلا هم بارها اعلام كرديم مجموعه ما هيچ مشكلى براى 

ميزبانى  بازى هاى بزرگ ندارد و حتى مساعدت هاى مالى لازم را هم با 
دو تيم  هم استانى خود انجام داده ايم. وى افزود: درب هاى استاديوم امام رضا (ع) با 
صدور مجوزهاى لازم هر لحظه براى برگزارى بازى هاى بزرگ بر روى علاقمندان 
باز است . اصلا اين استاديوم براى استفاده ورزش كشور و علاقمندان با دورنماى 
افزوده شدن بر فضاهاى لازم ورزشى استان ســاخته شده است. تا به حال هم در 
ميزبانى چند بازى كه در اين استاديوم انجام شده است  هيچ مشكلى نداشته ايم.»

مهدى برادران رئيس هيئت فوتبال خراســان رضوى در مورد اينكه چرا پديده از 
استقلال در ورزشگاه امام رضا ميزبانى نكرد گفت: معاون فرماندار به ما نامه زدند كه 
اگر نامه بزنيد ما اجازه مى دهيم. بعد از درخواست آنها بلافاصله هم هيئت فوتبال، 
هم باشگاه پديده، هم آستان قدس و هم اداره ورزش و جوانان استان موافقت كردند 

و ما نامه را زديم  ولى بعدا گفتند كه چرا نامه زديد؟
در همين راســتا حميدرضا كريمويى مديرعامل باشگاه پديده هم با خاطرنشان 
كردن اين موضوع كه بازى در ورزشگاه امام رضا مطالبه جدى مردم مشهد و باشگاه 
است، عنوان كرد: آستان قدس رضوى به طور كامل با ما همكارى كرد و حتى بر سر 
مسائلى نظير هزينه ها هم با مساعدت هاى آنها به تفاهم كلى رسيديم اما باز هم 

نتوانستيم در اين مجموعه زيبا ميزبان باشيم.»
وى ادامه داد: «آقاى فرماندار به ما گفتند كه مشــكلى براى برگزارى بازى وجود 
ندارد. روز سه شــنبه به ما گفتند كه نامه بزنيد ولى نهايتا هم به صورت كتبى و 
هم به صورت شفاهى گفتند كه امكان پذير نيست. » فرماندار مشهد هم البته يك 
دو روز قبل از بازى با استقلال آب پاكى را روى دست همه ريخته بود و با ذكر اين 
موضوع كه انجام بازى هايى كه بيش از ظرفيت ورزشگاه امام رضا هستند، امكان 
پذير نيست، به سايت ورزش سه گفته بود: بازى هايى كه بيش از ظرفيت ورزشگاه 
هستند، در ورزشگاه امام رضا برگزار نمى شــوند؛ اين بازى حداقل 25 هزار نفر 

تماشاگر دارد و نمى تواند در ورزشگاه امام رضا برگزار شود». 

آستان قدس رضوى هيچ مشكلى ندارد

درخواست مردم براى برگزارى بازى ها  
در استاديوم امام رضا
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مشكى پوشان و پرسپوليس يكه تاز قعر و صدر جدول ماندند

نا  اميد ى  استقلال  مقابل پديده
 فوتبال  ورزش  هفته بيستم ليگ برتر فوتبال با توقف 
استقلال و پرسپوليس و شكست سنگين سياه جامگان دنبال 
شد. در اين هفته آلودگى هوا بازى فولاد و پيكان را در اهواز 
لغو كرد ولى جالــب اينكه در همين حال ديــدار تيم هاي 
استقلال خوزستان - ره ياب ملل كردســتان در ليگ برتر 

بانوان برگزار شد!
*فرار پرسپوليس در دقيقه 95 

تيم مردان استقلال خوزستان البته 5 شنبه دربى جنوب را 
مقابل پارس جنوبى با تســاوى يك بر يك به پايان رساند تا 
لبخند را بر لبان پرسپوليسى ها بنشاند. چرا كه آنها دربازى 
سختى كه مقابل گسترش فولاد در آزادى بر گزار كردند با 
گل دقيقه 95 سيامك نعمتى از شكست گريختند. ميهمان 
در 5 دقيقه آخر بــازى ده نفره مى جنگيــد و در حالى كه 
اتوبوسى دفاع مى كرد موفق شده بود در دقيقه 74 روى تك 

موقعيت خود به گل برسد.
*حركت خزنده شهريار و ژنرال

 با اين حال همه معتقدند عجيب ترين نتيجه روز پنج شنبه 
در تبريز رقم خورد. جايى كه سايپا 2 بر يك تراكتورسازى را 
شكست داد تا تبريزى ها چشم به معجزه هاى احتمالى مربى 
تركيه اى جديد خود در هفته هاى پش رو داشته باشند. على 
دايى در اين بازى بسيار توهين شنيد و در كنفرانس خبرى 
با خبرنگاران گلاويز شد. با اين حال نبايد غافل شد سايپا و 
ذوب آهن آرام دارند خودشان را  به بالاى جدول نزديك مى 
كنند.ذوب آهن بعد از پيروزى در دربى هفته قبل اصفهان 

اين بار صنعت نفت را در خانه 2 بر يك مغلوب كرد.
*عصر افاضلى و كريمى

اما روز جمعه روزى ســياه براى مشكى پوشان بود. شكست 
4 بر يك مقابل نفت در بازى 6 امتيازى بدترين اتفاق ممكن 
براى عنايتى بود. افاضلى با نفت تهران كولاك كرده است و در 
دو هفته پشت هم 6 گل زده و 6 امتياز گرفته است. همين كار 
را على كريمى در سپيد رود انجام داده و به اوضاع اين تيم با 
پيروزى دو بر يك مقابل سپاهان سامان داد. كرانچار خودش 
مى گويد به پايان خط نرسيده است اما بعيد است اصفهانى ها  

بعد از دو شكست متوالى خيلى صبورى كنند.
*ستاره اى به نام جلالى

در آخرين بازى ديروز پديده و استقلال در مشهد به مصاف 
هم رفتند كه اين ديدار در حضور 25 هزار تماشــاگر كه بر 
خلاف هفته قبل خيلى هاى شان طرفدار تهرانى ها نبودند 
به تساوى بدون گل رسيد. استقلال در اين بازى يك پنالتى 
مشــكوك را دقيقه 88 توســط ابراهيمى از دست داد. اين 
پنالتى را جلالــى دروازه بان پديده مهار كرد تا ســتاره اين 

بازى باشد.
شفر: پديده 12 نفره بازى كرد

وينفرد شفر ســرمربى استقلال در نشســت خبرى پس از 
توقف مقابل پديده در مورد اين بازى گفت: بازى خوبى بود. 
هواداران بازى جذابى را ديدند. نيمه اول چند موقعيت خوب 
داشتيم كه قدر آن ها را ندانســتيم. در نيمه دوم نيز پديده 

فرصت خوبى داشت كه آن ها هم از گلزنى عاجز ماندند.
شــفر بدون انتقاد از اميد ابراهيمى كه پنالتى دقايق پايانى 

تيمش را از دســت داد تاكيد كرد: اميــد ابراهيمى يكى از 
بهترين بازيكنان ايران است و از دست دادن پنالتى ممكن 

است در فينال جام جهانى نيز رخ دهد.
ســرمربى آبى پوشــان در مورد تاخيرهاى پياپى به وجود 
آمده در اواخر بازى به انتقاد از عدم رعايت بازى جوانمردانه 
پرداخت  و گفت: تيم حريف با 12 بازيكن بازى كرد. زمانى كه 

ما فرصت خوبى داشتيم، بازيكن نيمكت نشين حريف توپى 
را به داخل زمين فرستاد كه موجب شد داور بازى را متوقف 

كند كه اين جوانمردانه نبود.
مهاجرى: زمين ورزشگاه پيروزى را از ما گرفت

سرمربى پديده بعد از تســاوى بدون گل مقابل استقلال، به 
تمجيد از تماشاگران مشــهدى براى تنها نگذاشتن تيمش 
پرداخت. رضا مهاجرى تاكيد كرد: اين هفته ســعى كرديم 
عِرق مشــهدى بودن را تحميل كنيم. خدا را شــكر امروز 
ورزشــگاه 50 به 50 بود و شــرايط بازى مشكى پوشــان و 
پرسپوليس نبود. امروز سعى كرديم جو غالب شود و از اين 

بابت خوشحاليم.
مهاجرى زمين مسابقه را هم دليلى براى هدر رفتن موقعيت 
هاى گل مهاجمين خود اعلام كــرده و مى گويد: اين زمين 
پيروزى را از ما گرفت. سه بار توپ از زير پاى بازيكنان ما پله 
شــد. محمدرضا خلعتبرى، محمد قاضى و معين عباسيان 
موقعيت هاى خوبى داشــتند. اســتقلال هم در نيمه دوم 
تاكتيكش را عوض كرد و با فرستادن توپ به پشت محوطه 
مى خواست به گل برســد. فوتبال ما مبتنى بر ارتباط بين 
خطوط است و به اين دليل دچار مشــكل شد. بازيكنان ما 
نشان دادند مرد روزهاى سخت هستند، آن هم در روزى كه 

مى  توانستيم پيروز شويم.
كريمى: نمى  دانم داور چطور صحبــت بازيكن ما را 

شنيد!
على كريمى سرمربى سپيدرود رشت، كسب سه امتياز توسط 
بازيكنان تيمش را بسيار مهم ارزيابى كرده و آن را به مردم 

شهر رشت تقديم كرد. على كريمى در كنفرانس خبرى بعد 
از بازى با سپاهان گفت: بازى خوبى بود. موقعيت هاى خوبى 
روى دروازه ها خلق شد. خوشبختانه در نهايت با سه امتياز 
از زمين خارج شديم و اميدواريم در ادامه ليگ برتر اين روند 
را ادامه دهيم. جا دارد از بازيكنانم هم تشكر كنم كه زحمت 
زيادى در اين بازى كشيدند. اين برد را به مردم رشت تبريك 

مى گويم و اميدوارم اتفاقات خوبى تا پايان ليگ براى آنها رقم 
بخورد. سرمربى سپيدرود در خصوص اخراج اميد سام كن از 
روى نيمكت سپيدرود نيز تصريح كرد: نمى دانم الان بايد چه 
بگويم از داورى تعريف كنم يا انتقاد؟! اين اتفاقات در فوتبال 
مى افتد. نمى دانم سام كن در آن صحنه چه گفت كه داور از 
وسط زمين و ميان اين همه شلوغى شنيد و او را اخراج كرد. 
به طور كلى بايد كارشناسان در مورد داورى نظر دهند. مهم 

اين است ما 3 امتياز مسابقه را به دست آورديم.

سائلام: تراكتورسازى از روزهاى سخت 
عبور مى كند

ورزش: ارتوئول سائلام گزينه سرمربى گرى تيم تراكتورسازى كه بامداد 
ديروز در ميان استقبال هواداران وارد تبريز شد، پس از ورود به اين شهر، 
ضمن قدردانى از هوادارانى كه براى استقبال از وى به فرودگاه آمده بودند، 
اظهار داشت: من در استانبول آوازه محبوبيت تراكتورسازى را شنيده بودم 
و مى دانستم كه اين باشگاه هواداران پرشورى دارد.وى افزود: با اين  وجود از 
ديدن اين استقبال شگفت زده و خوشحال شدم. بايد بگويم براى من مايه 
خوشحالى و افتخار اســت كه مى توانم در چنين باشگاه محبوبى فعاليت 
كنم. درعين حال احساس مى كنم مسئوليتم دوچندان شده و بايد احساس 
مسئوليت زيادى درباره اين هواداران داشته باشيم.  سائلام خاطرنشان كرد: 
مى دانم كه شرايط فعلى تيم به هيچ وجه مناسب نيست و هواداران از نتايج 
اخير رضايت ندارند. ان شاءاالله از اين مقطع و روزهاى سخت به سلامت عبور 

كنيم و به طور حتم روزهاى خوبى پيش روى خواهيم داشت.
سائلام ســرمربى تركيه اى كه براى قبول هدايت تراكتورسازى به ايران 
سفر كرده، صبح ديروز ديدارى با مصطفى آجورلو داشت و سپس در نماز 

جمعه شهر تبريز شركت كرد.

غايبان پرسپوليس مقابل پيكان به عدد 
4 رسيد 

ورزش: وحيد اميرى بازيكن ملى پوش تيم فوتبال پرسپوليس به دليل 
كارت زردى كه در بازى امروز مقابل گسترش فولاد تبريز گرفت سه كارته 
شد و بازى بعدى تيمش را از دست داد.تيم فوتبال پرسپوليس در بازى بعد 
به مصاف پيكان خواهد رفت و كمال كاميابى نيا به دليل مصدوميت، فرشاد 
احمدزاده و وحيد اميرى به دليل سه كارته شدن و همچنين بشار رسن 
بازيكن عراقى اش را به دليل همراهى تيم عراق در اختيار نخواهد داشت.

تارتار: اشتباه ما اين بود كه زود در 
جدول بالا آمديم

ورزش: مهدى تارتار سرمربى پارس جنوبى پس از تساوى مقابل استقلال 
خوزستان در مورد فشارهاى وارد شــده برتيمش در هفته هاى اخير از 
سمت هواداران تصريح كرد: بايد فشــار را از روى تيم برمى داشتيم و به 
حق هم گفتيم. اشتباه ما اين بود كه زود بالا آمديم اگر تيم ما در روز آخر 
در ليگ مى ماند الان فرشته نجات اين شهر بودم. تلاشمان را كرده ايم و 
هنوز تيم ما در 3 تاى بالاى جدول است، اما ببينيد هواداران چقدر از ما 
توقع دارند؛ شرمنده آن ها شديم كه نتوانستيم برنده باشيم، اما واقعا بايد 
انتظارات اينقدر بالا باشد كه براى يك تساوى ناراحت شوند؟ وقتى تيم 
نتيجه بگيرد هواداران بيشــترى مى آيند، اما مهم اين است كه ما تلاش 

خودمان را انجام مى دهيم.

سيدجلال حسينى: داورى هفته هاست 
ما را اذيت مى كند

ورزش: سيدجلال حسينى، كاپيتان پرسپوليس پس از تساوى تيمش 
مقابل گســترش درباره صحنه اى كه اعتقاد به پنالتى داشت اما كارت 
زرد گرفت، گفــت: حركت بازيكن حريف به گونــه اى بود كه فكر كردم 
مى خواهد من را بزند كه توپ را در آغوش گرفتم اما داور به من كارت داد. 
درباره فوتبال صحبت نمى كنم اما داورى مدت هاست ما را اذيت مى كند.
حســينى درباره اعتراض به عملكرد داوران در بازى هاى گذشته تيمش 
گفت: هفته هاست اذيت شــديم. لحظه اى كه مى خواستم بروم داخل 
زمين، داور گفت چرا پيراهن آستين بلند پوشيدى؟ به او گفتم در جلسه 
هماهنگى قبل از بازى، مجوز لازم صادر شده اما او گفت، من مى گويم چه 

كار كنيد چون من مسئول بازى هستم.

جلالى : مى دانستم پنالتى ابراهيمى را 
مى  گيرم

ورزش: ســعيد جلالى ، دروازه بان پديده  در مورد مهار پنالتى اميد 
ابراهيمى گفت: از اول فكر مى كردم پنالتى را بگيرم. امروز تيم ما يك 
بازى خوب انجام داد. اگر پنالتى را نمى گرفتم عملكرد هم تيمى هايم 

به هدر مى رفت. خدا كمك كرد و توانستم پنالتى را بگيرم.
او در مورد شرايط پديده در جدول رده بندى هم گفت: تيم ما واقعا اين 

حقش نيست و اميدوارم شرايط بهتر شود.

برخورد سرد رحمتى و حسينى
ورزش:  زمانى كه گلرهاى اســتقلال به همراه اشكان نامدارى براى 
گرم كردن وارد چمن ثامن شــدند سيد حســين حسينى و مهدى 
رحمتى برخورد گرمى نداشتند و حتى با هم صحبت هم نمى كردند. 
نكته جالب زمانى بود كه هواداران استقلال كه به شدت حسينى را 
تشويق مى كردند از رحمتى خواستند حسينى را به سمت آنها ببرد 

كه رحمتى بى توجه به اين درخواست به كار خود ادامه داد.

ضد حمله

نخستين رده بندى 2018 فيفا منتشر شد
ايران در جايگاه سى و چهارم جهانى

ورزش: طبق نخســتين رنكينگ اعلام شــده از ســوى فيفا در ســال 
2018 تيم ملى ايران در رده ســى و چهارم جهان و رده نخســت آسيا 

ر گرفت. قرا
جديدترين رده بندى تيم هاى ملى فوتبال جهان از سوى فدراسيون بين المللى 
فوتبال فيفا اعلام شد كه در اين رده بندى تيم   ملى فوتبال ايران  با 797 امتياز  در 
رده سى و چهارم جهان قرار گرفت.همچنين  در اين رده بندى تيم هاى  آلمان 
با 1602 امتياز،برزيل با 1483 امتياز و  پرتغال با 1358 امتياز در جايگاه اول تا 

سوم قرار گرفته اند.

گرشاسبى: چرا داوران متخلف تنبيه 
نمى شوند؟

مهر: سرپرست باشگاه پرسپوليس گفت: تا به حال نديده ايم داورانى كه اشتباه 
مى كنند توسط كميته داوران تنبيه شوند. حميدرضا گرشاسبى درباره داورى 
پرسپوليس و گسترش فولاد خاطرنشان كرد: متاسفانه داورى اين بازى حرف و 
حديث زيادى داشت و خوب نبود و باعث شد تا هواداران هم نسبت به اين قضيه 

معترض بوده و ناراحتى خود را با اعتراض هايشان نشان دهند.
وى در ادامه تاكيد كرد: ما كارشناس داورى داريم و مطمئنا در برنامه هاى فوتبالى 
قاضى اين ديدار نقد خواهد شد اگر ما اشتباه كرديم عذرخواهى مى كنيم ولى اگر 
داور اشتباه كرده باشد مطمئنم تنبيهى براى او نخواهد بود و هيچ اتفاقى نمى افتد.
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ورزشـــى

برانكو: از بازى مقابل گسترش  
درس عبرت مى گيريم

ـ يك  ورزش: برانكــو ايوانكوويچ پس از تســاوى يك ـ
پرسپوليس مقابل گسترش فولاد در نشست خبرى اظهار 
داشت: از هواداران مان تشكر كنم كه تا آخرين ثانيه ما را 
تشويق كردند. آن ها به ما اعتماد و ايمان دارند و عملاً يار 
دوازدهم ما هستند. آن قانون قديمى فوتبال اتفاق افتاد 
كه وقتى موقعيت هاى زيادى را به گل تبديل نكنى، تنبيه 
مى شوى و قانوناً هم بايد آن بازى را ببازيد. خوشبختانه 
با ميل و خواســت بازيكنان موفق شديم نتيجه را نجات 
دهيم. اگرچه از نتيجه بازى راضى نيستم، اما خوشبختانه 
بازى را نباختيم. اطمينان دارم از اين بازى درس عبرت 

خواهيم گرفت براى بازى هاى بعد.

كريمى: مقابل پرسپوليس فشار 
شب اول قبر را ديديم!

ورزش: فيــروز كريمى پس از تســاوى ايــن تيم مقابل 
پرسپوليس در نشست خبرى گفت: فكر نكنيد ما براى كار 
دفاعى به زمين آمده بوديم، بلكه فشار پرسپوليس باعث شد 
ما به دفاع برويم ، بالاخره با زمان استراحت بين دو نيمه، 100 
دقيقه تحت فشار هستيم. در كل خوشحالم كه ما تطهير 
شديم! ايمان دارم كه خداوند متعال ما را بخشيده و ديگر 
آزمايش نخواهد كرد، چون ما در اين بازى فشــار شب اول 
قبر را ديديم. پرسپوليس آنقدر حمله كرد كه حتى وقت 

نداشتيم آب بخوريم.

قلعه نويى: تيمم به خودباورى 
رسيده است

ورزش: امير قلعه نويى ســرمربى تيم فوتبال ذوب آهن 
اصفهان بعد از پيروزى تيمش مقابل صنعت نفت آبادان 
در نشســت خبرى، گفت: در نيمه اول در حد ذوب آهن 
بازى نكرديم اما تيم ما در نيمه دوم فوتبال خوبى بازى 
كرد به طورى كه مظاهــرى دروازه بان مــا بيكارترين 
بازيكن زمين بود.  اين پيروزى حق تيم ما بود.او ادامه داد: 
خوشحالم از اينكه تيم ما به خودباورى رسيده است. در 
نيم فصل دوم با جذب بازيكنان مورد نظرمان و بازگشت 

مصدومان شرايط بهترى داريم.

دايى: هواداران تراكتور خودشان 
مقصرند

ورزش: ســرمربى ســايپا پس از پيروزى تيمش مقابل 
تراكتورسازى درباره شعارهاى هواداران تراكتورسازى، 
گفت: اين براى نخســتين بــار بود كه بــراى هواداران 
تراكتورسازى متاسف شدم. من هميشه از اين تماشاگران 
دفاع مى كردم اما متاســفانه امروز از دقيقه يك شروع به 
فحاشى و دادن شعارهايى كردند. به نظر من هر كسى كه 
چنين شعارهايى مى دهد و به كس ديگرى توهين مى كند 
خود و خانواده خود لياقت اين شعارها را دارند . تماشاگران 
تراكتورسازى يك زمانى موهبتى براى فوتبال ايران بودند 
اما اكنون همين كار آن ها باعث شده است تراكتورسازى 

به چنين وضعى دچار شود و دچار چنين افتى شود.

عنايتى: بايد بازى با نفت را 
فراموش كنيم

ورزش: سرمربى مشكى پوشان بعد از شكست سنگين 
در بازى پايين جدول مقابل نفت تهــران از بازيكنانش 
خواست خيلى زود اين بازى را فراموش كرده و بر بازى 
هاى آينده تمركز كنند. رضا عنايتــى مى گويد: بازى 
شرايط خاصى داشــت. گل زودهنگام مان تمركز ما را 
بهم ريخت و باعث شــد تا نفت متفاوت بــازى كند. ما 
امروز فوق العاده بد بوديم و آنچه مى خواستيم انجام نشد. 
بايد سريع اين بازى را فراموش كنيم و به شرايط عادى 
برگرديم و جبران كنيم. عنايتــى در خصوص نجات از 
خطر سقوط تيمش و قول احتمالى او به هواداران فوتبال 
مشهد نيز گفت: من هيچوقت قول نداده ام و نمى دهم. 
در فوتبال اتفاقاتى مثــل امروز رخ مى دهد كه نمى توان 

پيش بينى كرد.  

 حميد رضا عرب  آندرانيك تيموريان پس از مدت ها در 
تركيب گســترش فولاد تبريزديده شد. بازيكنى كه زمانى 
طولانى به دليل مصدوميــت دوراز ميادين بود. آندو پس 
ازطى دوران مصدوميت حالا اميدواراســت كه آرام آرام به 
به آمادگى كامل برسد. تيموريان عزمش را جزم كرده كه 

دوفصل ديگردرفوتبال باشد.
*بازى چه طوربود؟

حق ما پيروزى بود.
*گل عجيبى درثانيه هاى پايانى خورديد. 

فوتبال همين است. درآن صحنه بدشانسى آورديم. شايد هم 
خودمان را برنده مى دانستيم و قدرى درآن دقايق بازى را ساده 
گرفتيم. به هرحال فوتبال است. بايد ازاين اتفاقات درس بگيريم.

*خودت هم بازى خوبى انجام دادى.
ممنــون. كارى نكــردم. بچه ها خيلى زحمت كشــيدند 

ودويدند. 
*فضاى ورزشگاه عليه ات نبود؟

نه، اتفاق خاصى نيفتاد. همه چيز خوب بود. اميدوارم بهتر 
از اين هم بشود.

* تازگى ها علاقه اى براى صحبت كردن با رسانه ها از 
خودت نشان نمى دهى. دليلش چيست؟

ترجيح مى دهم اطرافم آرام باشــد. ضمــن اينكه بعضى 
حرف ها را اگر يك بار بزنى تاثير بيشترى دارد.

*جايگاه گسترش را درپايان اين فصل كجاى جدول 
مى بينى؟

ما در حال رشد هستيم و اگر به نتايج ما در دو ماه اخير نگاه 
كنيد مى بينيد كه نباخته ايم. تيم ما متحول شده و بچه ها 
زحمت زيادى درتمرين ها مى كشند. اميدوارم جايگاه خوبى 

براى تبريزبه دست آوريم.
*ممكن اســت با ادامه اين روند به تيم ملى دعوت 

شوى؟
ترجيح مى دهم درباره تيم ملى حرفى نزنم. 

*درباره بازگشت تو به تراكتورسازى هم حرف هايى 
شنيده مى شود.

اجازه بدهيد فصل تمام شــود بعد دربــاره نقل وانتقالات 
حرف بزنيم. در حال حاضربه گسترش فولاد تعهد اخلاقى 

و فنى دارم. 

هافبك گسترش فولاد در گفت و گو با قدس
آندو: دو ماه است نباخته ايم



بازگشت كاپيتان سابق تيم ملى بسكتبال

نيكخواه بهرامى: فدراسيون مثل مُرداب شده بود!
 بســكتبال  ورزش سه   كاپيتان پيشــين تيم ملى 
بسكتبال از بازگشت خود استقبال كرد و گفت: دربست در 

خدمت تيم ملى هستم.
 كاپيتان صمد با وجود دورى 2ساله از تيم ملى همچنان 
بين بســكتبالى ها از محبوبيت بالايى برخوردار است. او 
كه چند سالى اســت ترجيح داده در ليگ چين كار خود 
را دنبال كند، بــه  خاطر اختلافات شــخصى با محمود 
مشحون بعد از جام ملت هاى آســيا  سال 2015 از تيم 
ملى دور شــد. اصرار كارشناســان، مربيــان و بازيكنان 
بســكتبال هم براى بازگشت يكى از ســتاره هاى نسل 
طلايى بســكتبال ايران فايده اى نداشــت تــا اين كه با 
خروج مشــحون از فدراســيون اتفاقات جديدى درحال 
رخ دادن است. با اعلام رئيس جديد فدراسيون بسكتبال 
كاپيتان تيم ملى در 34 ســالگى بار ديگر به تركيب اين 

تيم برمى گردد. 
وى گفت: من بارها گفتم كه هرچه دارم، از تيم ملى است. 
اگر واقعا به من احتياج باشــد، قطعــا در خدمت تيم ملى 
خواهم بــود. البته من معتقدم هميشــه كمــك كردن با 
حضورداشتن نيست و گاهى اوقات آدم با نبودن هم مى تواند 
به يك مجموعه كمك كند. همان طور كه گفتم، بايد جلسه 
حضورى با طباطبايى داشته باشم و بعد از آن نظر نهايى ام را 
بگويم. با اين حال، مطمئن باشيد كه من دربست در خدمت 

تيم ملى هستم.
نيكخواه بهرامى گفت: فكر مى كنم تقريبا همه مى دانستند 
كه مشحون با من مشكل شخصى دارد. من هميشه حرف 
حق را مى زنم و مشحون هم با كسانى كه با او موافق نبودند، 
مشكل داشت و از اين قضيه ناراحت مى شد. البته مشحون 
هم زحمات زيادى كشيد اما در 2، 3 سال آخر تمام قدم هايى 
كه برداشت، به ضرر بسكتبال بود و اين رشته رو به سقوط 

حركت مى كرد.

* بايد خدا مشحون را ببخشد!
وى گفت: به نظرم بايد خدا مشحون را ببخشد! روى زمين 
فقط خودش مى تواند خودش را ببخشــد، چون او رئيس 

فدراسيون بســكتبال بود و در قبال تمام مردم مسئوليت 
داشــت. مشــحون با اتفاقاتى كه رقم زد، بايد مقابل افكار 
عمومى خودش را از شرمندگى دربياورد، وگرنه براى شخص 
من شايد خيلى مهم نبود. من مدت ها از حضور در تيم ملى 
چه از نظر مالى، چه شهرت و... استفاده كردم و مطمئنا اين 
پيراهن در زندگى شخصى و حرفه اى همه چيز را به من داد. 
شايد از يك مقطع به بعد من مى توانستم به تيم ملى كمك 
كنم اما متاسفانه برادران مشحون نخواستند و اجازه حضور 

در تيم ملى را به من ندادند. فكر مى كنم بهتر است اين آقايان 
به بازنشستگى فكر كنند، چون به اندازه كافى از بسكتبال 
استفاده كردند. نوبت به افرادى رسيده كه سال ها به ناحق 

پشت خط مانده بودند.
* مُرداب فدراسيون

 قطعا انتخاب طباطبايى را به فال نيك مى گيرم. مشحون 
16 سال در بسكتبال بود و اين اواخر فدراسيون شبيه به 
يك مُرداب شده بود! خدا را شــكر طباطبايى از خانواده 

ين  رزوى بسكتبال اســت و ا آ
معــه همه ما بود كه يــك نفر از  جا

بسكتبال رياست فدراسيون را برعهده بگيرد. ترس ما از 
اين بود كه يك نفر خارج از خانواده بســكتبال روى كار 
بيايد و همان اتفاقات دوران مشــحون تكرار شود. حالا 
زمانش رسيده همه در بسكتبال همدل شوند و من به نوبه 
خودم هركمكى لازم باشد، انجام مى دهم تا بسكتبال بار 

ديگر در آسيا آقايى كند.

جمع خواهران منصوريان در چين كامل 
شد

ورزش: تعداد ايرانى هاى تيم ووشوى زنان «چانگ چونگ» به زودى 
به 4 نفر خواهد رسيد.  در حالى كه از چند هفته قبل الهه منصوريان، 
سهيلا منصوريان و كيميا شوشترى 3 بانوى ووشوكار ايرانى به چين 
ســفر كرده اند تا در ليگ اين كشــور مبارزه كنند، خبر رسيده كه 

شهربانو منصوريان هم به زودى به جمع آنها خواهد پيوست.
3 ووشوكار بانوى ايرانى در هفته هاى اخير  ضمن عقد قرارداد با تيم 
«چانگ چونگ» براى اين تيم در ليگ ووشوى چين مبارزه كرده و 

اكثرا مسابقات را به سود خود رقم زده اند.

درخشش لژيونرهاى واليبال در 
مسابقات اروپايى

ورزش:  لژيونرهاى واليبال ايران در رقابت هاى اروپايى شب موفقى 
را سپرى كردند.   هر 2 لژيونر واليبال ايران در رقابت هاى اروپايى براى 
تيم خود به ميدان رفتند. ميلاد عبادى پور كه همراه با تيم اسكرا در 
ليگ قهرمانان اروپا بازى مى كند،   توانست در برترى 3 بر 2 تيمش 
مقابل دينامومسكو نقش مهمى را ايفا كند.  همچنين جواد معنوى نژاد 
همراه با تيم وروناى ايتاليا در مســابقات كاپ اروپا بازى كرد. در اين 
مسابقات ورونا با در اختيار داشتن بازيكن ايرانى خود توانست دوكلا 

ليبرتس بلژيك را 3 بر يك از پيش رو بردارد.

دبير فدراسيون قايقرانى: از همه 
سمت هايم استعفا دادم

مهر: دبير فدراسيون قايقرانى كه چند ماه است در محل كارش حاضر 
نشده اعلام كرد از همه مسئوليت هايى كه در اين فدراسيون داشته 
استعفا كرده است. رئيس فدراسيون قايقرانى كشورمان بعد از رفتن 
مرادى، محمد صادقى رئيس كميته روئينگ را به عنوان سرپرست 
دبيرى اين فدراســيون منصوب كرد. اما ظاهرا ايــن انتصاب كه در 
مردادماه سال جارى ثبت شده، سورى بوده چرا كه صادقى هرگز به 
محل كارش نيامده و بعد از رفتن «جيوگانيك» با دلخورى از مجموعه 
فدراسيون خداحافظى كرده و از سمتش استعفا داده است.  محمد 
صادقى رئيس كميته روئينگ و سرپرست دبيرى فدراسيون گفت: 
من از سمت دبيرى و هر شغلى كه در فدراسيون بوده استعفا داده ام و 
به محل كارم هم نرفتم. قرار بود اين انتصاب موقت باشد تا فدراسيون 
يك دبير براى خود انتخاب كند.  وى افزود: به غير از اين مسئله من 
اصلا  نمى توانم اين پست را قبول كنم چرا كه بازنشسته دولت هستم 

و مشمول قانون منع به كارگيرى بازنشستگان مى باشم. 

آغاز كار  حدادى با ويلكينز آمريكايى
ورزش:  اردوى آماده سازى احسان حدادى با مربى آمريكايى از اواخر 

هفته جارى در كيش آغاز خواهد شد.
  اردوى تداركاتى احسان حدادى پرتابگر طلايى ديسك ايران و آسيا 
با هدف حضور در بازى هاى آســيايى جاكارتا  در جزيره كيش آغاز 
خواهد شــد. نايب قهرمان پرتاب ديسك المپيك لندن در اين اردو، 
تمرينات تخصصى خود را زير نظر «مك ويلكينز» مربى نام آشناى 

پرتاب ديسك جهان در جزيره كيش دنبال خواهد.
او مدت ها با مربى هاى داخلى همكارى مــى كرد اما حالا پس از به 
توافق رسيدن فدراسيون با مربى آمريكايى او اردوى خود را از كيش 
آغاز مى كند و ســپس به آمريكا خواهد رفت و تا بازى هاى آسيايى 

جاكارتا اين اردو ادامه خواهد داشت.

خبر

شنبه 30 دى
 اسكى نورديك فرانسه

 ساعت: 13:00 زنده از شبكه ورزش

شنبه 30 دى
 اسكى آلپاين اتريش

 ساعت: 14:00 زنده از شبكه ورزش
 

شنبه 30 دى هفته 24 ليگ برتر انگليس
 برايتون - چلسى

 ساعت: 16:00 زنده از شبكه ورزش

شنبه 30 دى هفته 24 ليگ برتر انگليس
 منچسترسيتى - نيوكسل

 ساعت: 21:00 زنده از شبكه ورزش

ورزش در سيما
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استعفاى 
صالحى اميرى  از 

معاونت اجتماعى و فرهنگى
ورزش سه: رئيس كميته ملى المپيك در يادداشتى به انتقادات 

مطرح شده واكنش نشان داد و به شبهات مطرح شده پاسخ داد.
طبق قانون ممنوعيت دو شغل ها،  سيدرضا صالحى كه قبل از اين قائم 

مقام شهردار و معاون امور فرهنگى شهردارى تهران بود بايد از سمت خود 
استعفا كند تا بتواند به صورت قانونى در سمت جديد كارش را آغاز كند.

صالحى اميرى گفــت:  در حال حاضر هيچ اصرارى بر ماندن در پســت 
معاونت اجتماعــى و فرهنگــى نــدارم و آمادگى دارم بــه احترام 

افكارعمومى داوطلبانه و صادقانه اين پســت را به جوانان حوزه 
فرهنگ و هنر واگــذار نمايم تا بتوانند به كمك شــهردار 

فرهيخته و شوراى منتخب مردم اين بار سنگين را به 
مقصد و مقصود برسانند.

تيروكمان- فرانسه
 يك تيم باشگاهى به جاى 

تيم ملى در جام جهانى 
ورزش: مرحله ســوم از دور مقدماتى رقابت هاى تيروكمان جام 

جهانى داخل ســالن  در فرانسه آغاز شــد و تا دوم بهمن ادامه خواهد 
داشت. تيم پارت آرچر به عنوان نماينده ايران با 5 ورزشكار در اين رقابتها 

شركت كرده است.
 تيم باشــگاه پارت آرچر به عنــوان نماينده ايران با 5 ورزشــكار در 
اين رقابت ها شــركت كرده اســت. كمانداران اعزامــى به مرحله 

ســوم جام جهانى تيروكمان داخل سالن فرانســه را اريكا قوام 
پورى (ريكرو نونهالان)، مهســا غياثى، اميــد ابراهيمى و 

ميلاد وزيرى (ريكرو بزرگســالان) و رسول جوان 
(كامپوند بزرگســالان) به مربيگرى عماد 

خلج تشكيل مى دهند.

سامورايى ها قربانى امروز 
مدان ماچك

صعود ملى پوشان هندبال 
ورزش: تيم ملى هندبال ايران در اولين ديدار خود موفق به پيروزى 

مقتدرانه مقابل ازبكستان شد.  تيم ملى ايران موفق شد با نتيجه قاطع 
37 بر 18 ازبكستان را شكست دهد. ماچك در ابتداى بازى از بازيكنان 
اصلى استفاده نكرد اما ســاير بازيكنان نمايش فوق العاده داشتند و  به 
راحتى ازبكستان را شكست دادند تا تيم ملى بعد از 3 سال قدرت سابق را 
به دست بياورند.   ايران با اين پيروزى به مرحله بعدى رقابت ها صعود 
كرد و امروز در آخرين ديدار مرحله گروهى نيز بايد به مصاف تيم 

ژاپن برود و اين بازى  سر گروه را مشخص مى كند. در پايان 
ديدار تيم هاى ملى ايران و ازبكستان جلال كيانى به 

عنوان بهترين بازيكن زمين انتخاب شد.

           شنبه 30 دى 1396
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دلارام عظيمى: الكســيس ســانچس بعــد از اينكه مدتى 
طولانى در هــر دوره از بازار نقل و انتقــالات نامش به عنوان 

يكى ازمهره هاى خروجى آرسنال مطرح مى شد، سرانجام 
راهى منچستر يونايتد شد. آرسن ونگر روز جمعه به 
صراحت گفت كه اين انتقال احتمالا ظرف 24 ساعت 
تا 48 ساعت آينده رخ مى دهد و حتى اعتراف كرد 
كه خروج فن پرســى و انتقال او به من يونايتد در 
ســال 2012 به مراتب از جدايى مهاجم شيليايى 

توپچى ها دردناك تر بوده است.
 توپچى ها با اين حال كماكان در بازار نقل و 

انتقالات زمستانى فعال خواهند بود 
و قصد دارند پيرامريك اوباميانگ 
مهاجم بوروسيادورتموند را در 
اختيار گيرنــد. ونگر در مورد 

اين انتقال گفت:« من از 30 
سال پيش روى ترانسفرها 
كار كرده ام و اين انتقال به 
احتمال زياد رخ مى دهد. 
البتــه ايــن جورچيزها 
تضمينى هم نيستند. يا 

اين اتفاق تا 48 ساعت آتى 

رخ مى دهد يا هيچى.»
ونگر اوت گذشته و بعد از دريافت پيشنهاد 60 ميليون پوندى 
از منچسترسيتى، سانچس را به اين تيم نفروخت براى اينكه  
نمى توانست بازيكن ديگرى را جايگزين او كند. اين 
بار اما انتقال مخيتاريان به لندن شــرايط را براى 
اين معامله هموار كرده اســت.« دستمزد مهاجم 
ارمنى مشكلى براى ما ايجاد نمى كند. اين معامله 
دراصل جابجايى دو بازيكن بين دو تيم اســت و 
فكر مى كنم يك بازيكن جاى ديگرى را در تيمش 
مى گيرد. و بعد از اين انتقال هم همچنان در بازار 
حضور خواهيم داشــت» آرسنال قصد 
دارد براى جذب اوباميانگ مبلغ 60 
ميليون يورو به دورتموند پيشنهاد 
دهد. ســوال بزرگ اينجاســت 
كه ايــن انتقال در بــازار ژانويه 
صورت مى گيرد يا به تابســتان 
موكول خواهد شد. دورتموند 
كه مى خواهد بــه رقابت هاى 
چمپيونزليگ سال آينده راه 
يابد، به طور حتم در صورت 
پذيرفتن پيشــنهاد وسوســه 

كننده آرسنال در ماه ژانويه، به جايگزينى براى گلزن ترين 
مهاجم خود نياز خواهد داشت.

 ونگر برخلاف رويه معمــول، در مورد بازار نقل 
و انتقالات حــرف زده و حتــى در مورد 

خصوصيات اخلاقى اوباميانگ هم اظهار 
نظر كرد كه اين موضوع در دورتموند با 
استقبال مواجه نشد. ميشائيل زورك 
مديرورزشى دورتموند گفت:«به نظرما 
وقتى افراد در مــورد بازيكنى كه براى 
تيم ديگرى بــازى مى كند، اظهارنظر 

مى كنند اين بــى احترامى به باشــگاه 
آن هاست. ما هيچ تماســى با آرسنال 
نداشــتيم و ونگر هم به اندازه كافى در 
مورد عملكرد بازيكنان تيمش مشغله 

ذهنى دارد »
مربى فرانسوى احتمال استفاده از اوليويه 
ژيــرو در انتقال اوباميانگ به آرســنال را 

منتفى ندانست. باشــگاه آلمانى تابستان 
گذشــته خواهان جذب ژيرو بــود و ونگر 
درحرف هايــش به نحوى اشــاره كرد كه 
درصورت خريد اوباميانگ شايد ديگر مهاجم 

فرانسوى را در لندن نگه ندارد:« هراتفاقى ممكن است رخ دهد. 
درحال حاضر نمى توانم بيش از اين چيزى به شما بگويم»

جدايى فن پرسى از آرسنال و انتقال او به من يونايتد، با توجه 
به اينكه به قهرمانى شــياطين سرخ در اولين فصل حضور او 
دراولدترافورد منجر شد، همه هواداران آرسنال را آزرده 
خاطر كرده بود. اما شرايط سانچس كاملا فرق مى كند، 
به خصوص كه او پيش از حضور در لندن يكى از بازيكنان 
سرشــناس فوتبال جهان بود.« ما فن پرسى را وقتى كه 
يك بازيكن ذخيــره در فينورد بود بــه خدمت گرفتيم. 
خيلى روى او كار كرديــم. وقتى بازيكنان را به اين 
سطح مى رسانيد، مســلما جدايى آن ها حس 
خوبى به شــما نمى دهد، بــه خصوص كه 
بعد از آن بــراى تيم هاى ديگر خوب بازى 
مى كنند. هواداران آرســنال مى دانند كه 
ســانچس قراردادش را با آرسنال تمديد 
نمى كند و آن ها اين را پذيرفته اند. و چون 
به جاى او مخيتاريان بــه لندن مى آيد، 
اين انتقال شرايط كاملا متفاوتى خواهد 
داشــت و شــايد كمتر ناراحت كننده به 

نظر بيايد.» 

تائيد جابه جايى مهاجم شيليايى با مخيتاريان 
سانچس رفت، اوباميانگ مى آيد؟

راهى منچستر يونايتد شد. آرسن ونگر روز جمعه به 
24صراحت گفت كه اين انتقال احتمالا ظرف 24صراحت گفت كه اين انتقال احتمالا ظرف 24 ساعت 
 ساعت آينده رخ مى دهد و حتى اعتراف كرد 
كه خروج فن پرســى و انتقال او به من يونايتد در 
 به مراتب از جدايى مهاجم شيليايى 

توپچى ها دردناك تر بوده است.
 توپچى ها با اين حال كماكان در بازار نقل و 

انتقالات زمستانى فعال خواهند بود 
و قصد دارند پيرامريك اوباميانگ 
مهاجم بوروسيادورتموند را در 
اختيار گيرنــد. ونگر در مورد 

30
سال پيش روى ترانسفرها 

 ساعت آتى 

نمى توانست بازيكن ديگرى را جايگزين او كند. اين 
بار اما انتقال مخيتاريان به لندن شــرايط را براى 
اين معامله هموار كرده اســت.« دستمزد مهاجم 
ارمنى مشكلى براى ما ايجاد نمى كند. اين معامله 
دراصل جابجايى دو بازيكن بين دو تيم اســت و 
فكر مى كنم يك بازيكن جاى ديگرى را در تيمش 
مى گيرد. و بعد از اين انتقال هم همچنان در بازار 
حضور خواهيم داشــت» آرسنال قصد 

دارد براى جذب اوباميانگ مبلغ 
ميليون يورو به دورتموند پيشنهاد 
دهد. ســوال بزرگ اينجاســت 
كه ايــن انتقال در بــازار ژانويه 
صورت مى گيرد يا به تابســتان 
موكول خواهد شد. دورتموند 

پذيرفتن پيشــنهاد وسوســه 

 ونگر برخلاف رويه معمــول، در مورد بازار نقل 
و انتقالات حــرف زده و حتــى در مورد 

خصوصيات اخلاقى اوباميانگ هم اظهار 
نظر كرد كه اين موضوع در دورتموند با 
استقبال مواجه نشد. ميشائيل زورك 
مديرورزشى دورتموند گفت:«به نظرما 
وقتى افراد در مــورد بازيكنى كه براى 
تيم ديگرى بــازى مى كند، اظهارنظر 

مى كنند اين بــى احترامى به باشــگاه 
آن هاست. ما هيچ تماســى با آرسنال 
نداشــتيم و ونگر هم به اندازه كافى در 
مورد عملكرد بازيكنان تيمش مشغله 

مربى فرانسوى احتمال استفاده از اوليويه 
ژيــرو در انتقال اوباميانگ به آرســنال را 

منتفى ندانست. باشــگاه آلمانى تابستان 
گذشــته خواهان جذب ژيرو بــود و ونگر 
درحرف هايــش به نحوى اشــاره كرد كه 
درصورت خريد اوباميانگ شايد ديگر مهاجم 

درحال حاضر نمى توانم بيش از اين چيزى به شما بگويم»
جدايى فن پرسى از آرسنال و انتقال او به من يونايتد، با توجه 
به اينكه به قهرمانى شــياطين سرخ در اولين فصل حضور او 
دراولدترافورد منجر شد، همه هواداران آرسنال را آزرده 
خاطر كرده بود. اما شرايط سانچس كاملا فرق مى كند، 
به خصوص كه او پيش از حضور در لندن يكى از بازيكنان 
سرشــناس فوتبال جهان بود.« ما فن پرسى را وقتى كه 
يك بازيكن ذخيــره در فينورد بود بــه خدمت گرفتيم. 
خيلى روى او كار كرديــم. وقتى بازيكنان را به اين 
سطح مى رسانيد، مســلما جدايى آن ها حس 
خوبى به شــما نمى دهد، بــه خصوص كه 
بعد از آن بــراى تيم هاى ديگر خوب بازى 
مى كنند. هواداران آرســنال مى دانند كه 
ســانچس قراردادش را با آرسنال تمديد 
نمى كند و آن ها اين را پذيرفته اند. و چون 
به جاى او مخيتاريان بــه لندن مى آيد، 
اين انتقال شرايط كاملا متفاوتى خواهد 
داشــت و شــايد كمتر ناراحت كننده به 

نظر بيايد.» 



شنبه   30 دی  1396
 2   جمادی الاول 1439 20 ژانویه 2018  سال سی و یکم  شماره  8601 

 مهر: وزیر علوم گفت: 
ایجــاد محدودیت در 
حقوق های  افزایــش 
بالای ۵ میلیون تومان 
حفــظ اســاتید را با 
چالش مواجه می کند.

منصــور غلامی اقدام 
کمیســیون تلفیق بودجه مجلس شورای اسلامی 
در افزایــش حقوق های کمتر از ۵ میلیون تومان را 
ستود و تأکیدکرد: محدود کردن افزایش حقوق های 
بیشــتر از این مبلغ و همچنین تعیین سقف برای 
پاداش بازنشستگی، مشکلات جدی در حفظ و تداوم 
فعالیت های علمی استادان و پژوهشگران کشورمان 
ایجاد می کند. وزیر علوم از رئیس مجلس شــورای 
اســلامی درخواســت کرد با ورود به این موضوع و 
اصلاح این مصوبه، نگرانی جامعه علمی و دانشگاهی 

کشور را برطرف کند.

حفظاساتیدباچالشمواجهمیشود
همایــون  ایبنــا: 
آئیــن  در  امیــر زاده 
کتابفروشــی  افتتاح 
کتــاب ضمن  دنیای 
تأکیــد بر نــگاه ویژه 
و  فرهنــگ  وزارت 
به  اســلامی  ارشــاد 
تقویت جایگاه کتابفروشی ها، به برنامه درازمدت این 
وزارتخانه برای ایجاد کتابفروشی  در 20 شهر کشور 
اشــاره کرد.  مشاور اجرایی معاونت فرهنگی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: باتوجه به حمایت های 
صورت گرفته از کتابفروشی ها و براساس مستندات 
و گزارش ها، شــیب تند تعطیلی کتابفروشــی ها 
متوقف شده اســت. بنابراین می توان نتیجه گرفت 
که انگیزه برای تأسیس کتابفروشی در کشور ایجاد 
شده و افزایش پیدا کرده است. البته تأکید دارم که 
انگیزه های شخصی در بهبود این وضعیت مؤثر است.

توقفشیبتعطیلیکتابفروشیها
ایلنا: مسعود کیمیایی 
ســینمای  کارگردان 
ایــران بــرای مداوای 
کمر و نخــاع خود به 
مراجعه  بیمارســتان 
یکی  اســت.  کــرده 
مســعود  نزدیکان  از 
کیمیایی با اعلام این خبر گفت: وی در هفته گذشته 
و روز دوشنبه 2۵ دی ماه برای جراحی کمر و مداوای 
تنگی کانال نخاع کمر خود به بیمارستان دی تهران 
مراجعه کرده و روز چهارشنبه 2۷ دی ماه مورد عمل 
جراحی قرار گرفته است. وی ادامه داد: عمل جراحی 
مسعود کیمیایی موفقیت آمیز بود و به بخش منتقل 
شــد، اما همچنان ممنوع الملاقات اســت. مسعود 
کیمیایی به زودی از بیمارســتان مرخص می شود. 
وی هفته گذشته در تماس تلفنی در جریان برنامه 

»دورهمی« از بیماری خود خبر داده بود.

کیمیاییممنوعالملاقاتشد
خانه ملـــت: عضو 
تعییـــــن  کمیتــه 
مصادیــق مجرمانه با 
پهنای  این کــه  بیان 
بانــد موردنیــاز برای 
پیام رسان های  توسعه 
داخلی در کشور وجود 
دارد، گفت: پیام رســان های داخلی ســرویس دهی 
مناســبی نســبت به حجم مخاطب ایرانی ندارند. 
رمضانعلی ســبحانی فر نماینده مردم سبزوارگفت: 
پیام رســان های داخلی به جهت نداشتن امکانات و 
بستر مناسب نتوانستند توجه و نظر مردم را جلب 
کنند. پیام رســان های داخلی باید تقویت شوند تا 
خدمات و ســرویس های بهتری ارائه دهند و مردم 
انگیزه استفاده از آن ها را پیدا کنند. پیام رسان های 
داخلی باید از امنیت کافی برخوردار باشند. همچنین 

باید تمام مسائل اخلاقی را رعایت کنند.

پیامرسانهایداخلیتقویتشوند

کوتاه و خواندنی

فرهنگ و هنر: معاون آموزشــی وزیرعلوم با تأکید بر اینکه اولویت اعطای مجوز 
رشــته جدید به دانشگاه ها با بین رشته ای ها است، گفت: طی چند سال گذشته 
بیش از ۷0 مجوز رشته بین رشته ای داده شده است و هنوز هم از این امر استقبال 
می کنیم. مجتبی شــریعتی نیاسر افزود: طبعا بین رشته ای ها در اولویت هستند 
اما دانشگاهی نمی تواند متقاضی ایجاد بین رشته ای باشد در حالیکه استاد آن در 

دانشگاه دیگری است. 
او تأکید کرد: رشته های بین رشته ای درون دانشگاه معنا پیدا می کند و باید استاد 
آن در دانشگاه باشــد، البته برای انجام پروژه های دانشجویی می توان از استادان  
دانشــگاه های دیگر استفاده کرد ولی رشته ای را نمی توان با اتکا به استاد دانشگاه 

دیگر دایر کرد.
وی یادآور شد: دانشــگاه ها تقاضای اعطای مجوز رشته جدید را مطابق با برنامه 
راهبردی پنج ساله بدهند و قرار نیست که برنامه راهبردی، مثنوی و انشانویسی 

باشد بلکه در چند صفحه می توان آن را ارائه کرد.

 دانشگاه

اولویت اعطای مجوز 
با بین رشته ای هاست

فرهنگ و هنر: برگزیدگان نهمین دوره جشــنواره »کتاب برتر کودک و نوجوان« 
شامگاه پنجشنبه در مراسمی در باغ کتاب تهران معرفی شدند.

در این مراسم محمد طوسی، دبیر انجمن فرهنگی ناشران کودک و نوجوان گزارشی 
از روند برگزاری جشنواره ارائه داد و رویکرد جشنواره را بررسی آثار تالیفی در حوزه 
کودک و نوجوان و خردسال اعلام کرد. به گفته وی 1۵1 اثر در بخش شعر، 639 اثر 
در بخش داســتان و 131 اثر در بخش علمی و آموزشی به مرحله نهایی داوری راه 
پیدا کرد.  در حوزه شعر خردسال مجموعه 10جلدی »کی بود؟ کی بود« از  افسانه 
شــعبان نژاد برگزیده و کتاب »اسمش چیه؟« )۵2 شعر از شش شاعر( به عنوان آثار 

برتر شناخته شدند. 
در بخش شــعر کودک هیچ کتابی برگزیده و برتر شناخته نشد، اما در بخش شعر 
نوجوان کتاب های »چهارشنبه های بســتنی« از  انسیه موسویان و »بوق سگ« از 
بیوک ملکی برگزیده و »با فرفره ها به شادی باد بگرد« از بابک نیک طلب برتر شناخته 

شدند. 

کتاب

برگزیدگان جشنواره 
کتاب برتر معرفی شدند

خوانش

ماهی ها  می توانند 
بیرون از رودخانه شنا کنند

خوانش شعری از آرزو کواکبیان 
 حمیدرضا شكارسري 

»ماهی ها بیرون از رودخانه شــنا می کردند/ صیاد/ با چشمانی خیره/ در 
اعماق آب...«*

نثر عرصه معنایابی اســت، اگرچه معنای نثر غالباً آن قدر ساده است که 
یافتن آن کار آســانی محسوب می شود. البته باید همین جا تفاوت معنا 
و مفهوم را متذکر شــد و آن این که معنا حاصل زنجیره کلمات و ارتباط 
دستوری میان آن هاست و مفهوم حاصل زنجیره کلمات و ارتباط فرهنگی 

میان آن ها، که فراتر از دستورزبان قرار می گیرد.
معنای جمله معروف بالا از هایدگر با توجه به دســتورزبان این است یا 
می تواند این باشــد که: هستی در زبان جاری دارد، یا: زبان هستی را در 

خود جای داده است، یا...
امــا مفهوم این جمله به این راحتی قابل بیان نیست)راســتش من هم 
اصلاً این مفهوم را نمی دانم!( شــعر چون جملــه هایدگر دارای عباراتی 
معنادار است، اما در پس این سطرها مفهومی کلی است که به آن هویت 
فراواقعی می بخشد و حتی معنای عادی جملات را دستخوش دگرگونی 
می کند. شعر دارای منطقی ذهنی و متافیزیکی است که زبان را از وجه 
معناشناختی دور و به وجه زیباشناختی و خیالین متمایل و بلکه منطبق 
می کند. این جاست که ماهی ها می توانند بیرون از رودخانه شنا کنند، حال 
آن که در واقعیت ماهی ها در بیــرون از رودخانه و بر خاک درحال جان 
کندن هستند. این جا درواقع معنا و ضدمعنا برهم منطبق شده اند. در این 
موقعیت علی رغم سادگی زبان، مفهوم به سادگی درک نمی گردد، مگر در 
همان منطق ویژه متن. آرزو کواکبیان در این شعر که در سراسر آن حسی 
پارادوکسیکال جاری است، مفهوم مرگ و زندگی را در هم آمیخته است. 
آیا صیاد در اعماق آب به ماهیان زنده خیره مانده است یا مرده؟ آیا این 
مرگ و زندگی در این وضعیت متناقض  نما ظرفیتی نمادین یا استعاری 
نمی یابد؟ ملاحظه می گردد که شــعر کواکبیان علی رغم معنای ســاده 
ســطرها، مفهوم پیچیده و تودرتویی دارد و زیر لایه رویی آن، لایه های 
معنایی پنهانی وجود دارد که خواننده را به کشف خویش فرا می خوانند.
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سالن های پر تماشاگر 
شروع امیدوارکننده ای را رقم زد

فرهنگ و هنر: جشــنواره 
تئاتــر فجـــــر در حالــی 
سی وششمین دوره برگزاری 
از پنجشــنبه کلید  خود را 
زد که شاهد استقبال نسبتاً 
خوبــی در آغاز بــه کار خود 
بود. در آغاز به کار جشنواره، 

ســیدعباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی در جمع مدیران 
جشــنواره حاضر شد و بر اهمیت نقش تئاتر در ایجاد نشاط و اعتماد در 
جامعه تأکید کرد. وی گفت: حالا که زخم زلزله و اتفاقات اجتماعی دیگر 
هنوز در دل مردم بهبود نیافته است، وظیفه ماست که کاری کنیم نشاط 
و اعتماد را به جامعه برگردانیم. وظیفه ماست که تلاش کنیم ولو اندکی، 

مردم را بانشاط تر کنیم و این کاری است که از جشنواره تئاتر برمی آید.
در نخستین روز سی وششمین جشنواره بین المللی تئاتر فجر، مجموعه 
تئاترشهر در سالن های اصلی، چهارسو، سایه و قشقایی به ترتیب میزبان 
اجرای نمایش های »دو دلقک و نصفی« جلال تهرانی، »فعل« به کارگردانی 
محمد رضایی راد، »دایره گچی قفقازی« به کارگردانی محمودرضا رحیمی 
و »کوررنگی« به کارگردانی سیاوش پاکراه بود. همه این اجراها با سالن های 
پر از تماشاگر انجام شد و این مسئله شروع امیدوارکننده ای برای جشنواره 
رقم زد. یکی از اجراهای خیابانی جشنواره تئاتر فجر، اجرای محیطی یک 
گروه فرانسوی در باغ کتاب تهران بود. در روز پنجشنبه در این مجموعه 
که همیشــه با حضور زیاد مردم همراه است، نمایش »منزل به منزل« 

موردتوجه مردم قرار گرفت و باعث دوق زدگی گروه فرانسوی هم شد. 
ضمن این که در مجموعه تئاترشهر هم چند اجرای محیطی برگزار شد، اما 
به دلیل استقبال خوب مردم از نمایش هایی که در سالن های این مجموعه 

روی صحنه رفت، اجراهای محیطی تحت الشعاع قرار گرفت.
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 فرهنگ و هنــر/ خدیجه زمانیان  هیئت فرهنگ و هنر
انتخاب و خرید کتاب ارشاد در تمام سال های پس 
از تأســیس همواره با انتقاد روبه رو بوده است.  در 
سال هایی این انتقاد متوجه شفاف نبودن خریدها 
و  مشخص نبودن اعضای هیئت خرید بوده است 
و در سال هایی نیز این انتقادها متوجه رانت هایی 
بوده اســت که از قبل این خریدها به وجود آمده 
اســت. همین مسائل باعث شــد از ابتدای دولت 
یازدهــم و در دوره معاونت ســید عباس صالحی 
شعار شفاف سازی در دســتورکار وزارتخانه قرار 
بگیــرد و اعضای این هیئــت،  معیارهای خرید و 
مصوبات هر جلسه رسانه ای شود . این تغییرات رخ 
نداد و ناشران بازهم به این خریدها انتقاداتی وارد 

می کردند.

 لطفاً انتقادها بررسی شود!
طبق آئین نامه هیئت انتخاب و خرید کتاب وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، چهار کارگروه تخصصی 
)دین، علوم اجتماعی و انســانی و دانش عمومی، 
کودک و نوجوان، و هنر و ادبیات( نسبت به ارزیابی 
کتاب های ارسالی از سوی ناشران در زمینه خرید 
عناوین و میزان شمارگان آن ها تصمیم می گیرند 
و مصوبات آن ها بعــد از تأیید در هیئت مرکزی 

انتخاب و خرید کتاب اجرایی خواهند شد.
سیدعلی کاشفی خوانساری 
کــه در کمیته کــودک و 
نوجوان هیئت خرید کتاب 
ارشاد حضور دارد می گوید: 
خرید کتاب توســط ارشاد 
موضوع جدیدی نیست و در همه دولت ها وجود 
داشته، اما آمار دقیق آن منتشر نمی شده و اعضای 
هیئت خرید هم معرفی نمی شدند. همین که امروز 
انتقادی وجود دارد ناشــی از شفاف سازی افراد و 
هیئت فعلی است.  این نویسنده و ناشر می گوید: 
در ایــن دوره برای اولین بار کمیته های تخصصی 
تشکیل شده اســت و این طور نیست یک جمع 
محدود همه کتاب ها را بررسی کنند، بلکه کتاب ها 
در گروه های تخصصی توسط افرادی که آشنایی 
بیشتری با این مقوله دارند بررسی می شود و این 

هم اتفاق خوبی است که باید مدنظر داشته باشیم.  
انتقادهای  کاشفی خوانساری پیشــنهاد می کند 
مطرح شــده در یک میزگرد به صورت شــفاف و 
مصداقی مطرح شــود تا مورد بررسی قرار بگیرد، 
چون مســیر خرید هیئت انتخاب و خرید ارشاد 
کاملاً روشن است. اگر کتابی به هیئت داده نشود و 
یا در جلسه مطرح نشود، نمی شود از اعضای کمیته 
در این مورد انتقاد کرد. او در مورد معیارهایی که 
در این کمیته وجود دارد می گوید: حمایت و خرید 
از کتاب های تألیف دوبرابر کتاب های ترجمه است 
که این مسئله در گروه کودک و نوجوان بین اعضا 
توافق شده است. همچنین در این کمیته بر دولتی 
بودن یا نبودن ناشــر تأکید خاصی شده است، به 
این صورت ســقف خرید کتاب از ناشران دولتی 
و یا وابســته به بودجه عمومی  نسبت به ناشران 

خصوصی کمتر است.  
کاشفی خوانســاری می گوید: محتــوا، ویرایش، 
صفحه آرایــی و طراحی جلد، تازگــی موضوع و 
ویژگی های کیفی اثــر در گروه کودک و نوجوان 
موردتوجه قــرار می گیرد و براســاس آن رقمی 

 پیشنهاد می شــود تا میانگین رأی اعضا به عنوان 
میزان خرید در صورتجلســه درج شــود. ناشران 
شــهر های کوچک و استان های محروم معمولاً با 
نگاه حمایتی ویژه ای همراهند. وی در پاسخ به این 
پرسش که چه پیشنهادی برای بهتر شدن عملکرد 
هیئت خرید کتاب دارد، می گوید: یکی از نکاتی که 
درخصوص عملکرد هیئت خرید وجود دارد این 
است که ارشاد با خرید کتاب دو کار جدا را انجام 
می دهد که ممکن اســت این دو هدف همیشه 
به راحتی با هم قابل جمع نباشند. هدف اول تأمین 
نیــاز کتابخانه های روســتایی و مناطق محروم، 
مدارس و دانشــگاه ها و مسئله بعدی حمایت از 

صنعت نشر و ناشران است. 
اســماعیل امینی عملکرد 
اعضای هیئــت انتخاب و 
خرید کتاب را در ارشــاد 
آزادانه می داند. او می گوید: 
ارشاد در انتخاب ما دخالتی 
ندارد و ما براساس معیارها دست به انتخاب کتاب 
می زنیم. من می دانم دانشجوی جوان امروز برای 
چه کتابی به کتابخانه مراجعه می کند، چه کتابی 
به دست می گیرد و معمولاً کتابی انتخاب می کنم 
که می دانم در قفســه کتابخانــه نمی ماند. این 
پژوهشــگر درخصوص انتقادهایی که درخصوص 
نحوه انتخاب هیئت خرید و انتخاب ارشاد وجود 
دارد می گوید: بعضی از این انتقادها وارد اســت و 
به حق گفته می شود. مثلاً ممکن است فلان شاعر 
رئیس جایی باشد یا پستی در فلان اداره و یا نهاد 
داشته باشد و ارشــاد را مجبور به خرید کتابش 
کند. کتاب او خریداری می شــود و به همه جا هم 
فرستاده می شود. اگر چنین روندی وجود داشته 
باشد مردم و ناشران حق دارند به این روند انتقاد 

کننــد. من تلاش می کنم در این مــورد امانتدار 
باشم، اما ما فقط در نحوه خرید به عنوان کارشناس 
پیشنهادهایمان را مطرح می کنیم و این پیشنهادها 
الزام اجرایی ندارند. نهایتاً در شورا تصمیم گرفته 
می شود چه کتابی خریداری شود و اجرایی شدن 

پیشنهادها دست ما نیست!
 

 حمایت از ناشران خصوصی و شهرستانی 
مــن در خرید این هیئت بر کتاب های ناشــران 

خصوصی تأکید دارم. 
بلقیــس ســلیمانی عضو 
دیگر هیئــت خرید کتاب 
ارشــاد با بیــان این نکته 
می گوید: ناشران کتاب ها را 
به هیئت خرید می فرستند 
و کتاب باید از میان کتاب هایی انتخاب شــود که 
جزء لیست ناشران باشــد. سلیمانی از آن دسته 
اعضایی است که معتقد است کتاب حتماً باید از 
ناشران خصوصی خریداری شود و حتی از ناشران 

شهرستانی حمایت بی شتری شود.  
به گفته این داســتان نویس، ناشــران شهرستانی 
که آثار خوب تولید می کنند و در پی کتابســازی 
نیستند باید حمایت شوند. این منتقد همچنین 
عامه پســند نبودن کتــاب را از معیارهای اصلی 
هیئت انتخاب برای انتخاب کتاب ها عنوان می کند. 
سلیمانی درخصوص انتقادهای مطرح شده درباره 
عملکرد اعضــا می گوید: اعضا ســعی می کنند 
از میــان کتاب های ناشــرانی که بــرای خرید 
درخواست داده اند، بهترین ها را انتخاب کنند. اما 
من فکر می کنم تعداد خریدهای ارشاد کم است، 
درحالی که نشــر ما درحال ورشکســتگی است. 
ارشــاد باید بودجه بیشتری را صرف خرید کتاب 
کنــد تا این کتاب ها حداقل بتوانند کتابخانه ها را 
به روز کنند. البته ما مطمئن نیستیم این کتاب ها 
نهایتاً به کجا فرستاده می شود و در این خصوص 
به ما توضیحی داده نمی شــود. اما همه ســعی 
می کنیم علاوه بر معیارهای گفته شده، کتاب های 
نویســندگان خودی را در لیست بگنجانیم تا از 

نویسندگان خودمان حمایت شود.

تا جشنواره

دیدگاه کارشناسان درباره عملكرد هیئت خرید کتاب 

اولویت خریدهای ارشاد با ناشران شهرستانی باشد

ِ

آنچه می خوانید

ارشــاد بایــد بودجــه بیشــتری 
را صــرف خریــد کتــاب کنــد تا 
ایــن کتاب هــا حداقــل بتوانند 

کتابخانه ها را به روز کنند
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